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Kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§45 Dnr KS 2022-672

Nyttjanderättsavtal Norrtälje Basketbollklubb
Beslut
Kommunstyrelsens samhällsutskott godkänner avtalet om nyttjanderätt med Norrtälje 
Basketbollklubb.
Kultur- och fritidsnämndens budget kompenseras med bidragsmedel till anläggningsarrendet genom 
internfakturering till mark- och exploateringsavdelningen.

Sammanfattning av ärendet
Norrtälje Basketbollklubb söker nyttjanderättsavtal för del av fastigheten Tälje 4:60 på minst 10 år, för 
att kunna erhålla bidrag till uppförande av fritidsanläggningar. Arrendeavgiften uppgår till 1 000 kr/år 
för år 2022 och indexuppräknas.
Kultur- och fritidsnämnden har framfört att de vill ha kompensation till sin budget med uppkommen 
arrendeavgift, för att kunna fördela till föreningen motsvarande belopp i bidrag i enlighet med kultur- 
och fritidsnämndens bidragsregler

Beslutsunderlag

Tjänsteärende nyttjanderättsavtal Norrtälje Basketbollklubb - kopia
Ansökan från Norrtälje Basketbollklubb - Basketplan - Sportcentrum - KoFv3
Avtalsförslag

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Staffan Tjörnhammar (M) yrkar att kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott beslutar i enlighet 
med beslutsförslaget i samhällsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande i ärendet.
Per Lodenius (C), Ulrika Falk (S), Robert Beronius (L), Olle Jansson (S), Andrea Kronvall (SD) 
och Camilla Rydstrand (MP) yrkar bifall till förslaget. 

Beslutsgång
Ordföranden föreslår att samhällsbyggnadsutskottet beslutar i enlighet med Staffan Tjörnhammars 
(M) yrkande och finner att utskottet beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Norrtälje Basketbollklubb
Kultur- och fritidsnämnden
Mark och exploateringsavdelningen
Paragrafen är justerad



TJÄNSTEUTLÅTANDE

Datum: 2022-03-25
KS

Kultur- och fritidskontoret
Handläggare: Adam Persson
Titel: Förvaltningsdirektör
E-post: adam.persson@norrtalje.se

Till: Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Nyttjanderättsavtal Norrtälje Basketbollklubb

Förslag till beslut
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner avtalet om nyttjanderätt med Norrtälje 

Basketbollklubb.
Kultur- och fritidsnämndens budget kompenseras med bidragsmedel till anläggningsarrendet 
genom internfakturering till mark- och exploateringsavdelningen.

Sammanfattning av tjänsteutlåtandet
Norrtälje Basketbollklubb söker nyttjanderättsavtal för del av fastigheten Tälje 4:60 på minst 10 år, för 
att kunna erhålla bidrag till uppförande av fritidsanläggningar. Arrendeavgiften uppgår till 1 000 kr/år 
för år 2022 och indexuppräknas. 

Kultur- och fritidsnämnden har framfört att de vill ha kompensation till sin budget med uppkommen 
arrendeavgift, för att kunna fördela till föreningen motsvarande belopp i bidrag i enlighet med kultur- 
och fritidsnämndens bidragsregler. 

Ärendet
Beskrivning
Norrtälje Basketbollklubb har ansökt om att bygga en utomhusbasketplan centralt i Norrtälje vid 
Sportcentrum, som ska vara en samlingsplats för barn och ungdomar.
Syftet med anläggningen är att få in barn och ungdomar i organiserad idrott och främja integration av 
nyanlända barn och ungdomar i föreningsliv och samhälle. Utomhusbasketplaner lockar till lek med 
boll, som i förlängningen kan ge intresse för organiserad idrott. Rörelse, lek och idrott är bra för 
folkhälsan.

Norrtälje Basketbollklubb önskar få nyttjanderätt för del av fastigheten Tälje 4:60, vid Sportcentrum. 
Nyttjanderätten ska vara på minst 10 år i syfte att föreningen ska kunna ansöka om bidrag från 
externa aktörer som då kräver ett längre nyttjanderättsavtal. 
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Lagkrav
Ej tillämplig.

Koppling till gällande styrdokument
Mål och budget 2022-2024: ”Grunden för Kultur- och fritidsnämndens uppdrag är att stödja och främja 
kultur-, idrotts, och friluftslivet i hela Norrtälje kommun. Avsikten är att tillgodose den enskildes 
kulturella demokratiska, sociala och fysiska välfärd. Nämnden medverkar på detta sätt för att alla 
invånare i hela Norrtälje kommun ska få möjlighet att bedriva kultur- och fritidsaktiviteter”. 

Ekonomiska konsekvenser och riskanalys
För Norrtälje kommun som helhet ger det ingen ekonomisk konsekvens, för föreningen innebär ett 
avslag att förslaget om en utomhusbasketplan vid Norrtälje Sportcentrum inte blir genomfört.  

Förvaltningens analys och slutsatser  
Samberedning har skett med Mark och exploateringsavdelningen vilka bedömer att detta 
nyttjanderättsavtal är mycket förmånligt för Norrtälje kommuns invånare, då det utökar möjligheterna 
till aktiviteter i Norrtäljeområdet.
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Kultur- och fritidskontoret är positiva till att nya aktiviteter tillkommer vid Norrtälje Sportcentrum och har 
ett mycket gott samarbete med Norrtälje Basketbollklubb. 

Tidplaner
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut den 18 maj 2022.
Kommunstyrelsen fattar beslut den 7 juni 2022. 

Adam Persson
Förvaltningsdirektör  
Kultur- och fritidskontoret  

Bilagor
Ansökan från Norrtälje Basketbollklubb
Avtalsförslag

Beslut skickas till
Norrtälje Basketbollklubb
Kultur- och fritidsnämnden
Mark och exploateringsavdelningen
 



  
  

Norrtälje   2021-09-15   
  

  
  
  

Basketplan   -   utomhus   Norrtälje   Sportcentrum   
  

Bakgrund   
Norrtälje   stad   saknar   en   bra   utomhusbasketplan   och   samlingsplats.   Norrtälje   Basketbollklubb   
önskar   bygga   en   ny   på   Norrtälje   Sportcentrum.     
  

Klubbens   värderingar   och   mål   är   att   ”så   många   som   möjligt,   så   länge   som   möjligt,   ska   få   
uppleva   glädje,   motion,   gemensamhet   och   basket”   i   Norrtälje   Kommun.   Fokus   i   klubben   är   att   
skapa   en   verksamhet   där   alla   barn   och   ungdomar   är   välkomna   att   spela   basket   utifrån   sina   
förutsättningar.   Bredd   och   långsiktighet   går   före   elit   och   specialisering.   Våra   ledare   är   positiva   
förebilder   som   inkluderar   och   engagerar   barn   och   ungdomar   i   alla   åldrar.   Klubben   engagerar   sig   
tillsammans   med   RF-SISU   och   Norrtälje   Kommun   i   projekt   kring   demokrati,   jämlikhet,   
jämställdhet   och   trygg   inkluderande   idrott.     

Syfte   och   mål   
  Målet   med   projektet   är   att   bygga   en   utomhusbasketplan   centralt   i   Norrtälje   vid   Sportcentrum   
som   ska   vara   en   samlingsplats   för   barn   och   ungdomar.     
  

Syftet   med   projektet   är   att   få   in   barn   och   ungdomar   i   organiserad   idrott   och   främja   integration   av  
nyanlända   barn   och   ungdomar   i   föreningsliv   och   samhälle.   Utomhusbasketplaner   lockar   till   lek   
med   boll,   som   i   förlängningen   kan   ge   intresse   för   organiserad   idrott.   Rörelse,   lek   och   idrott   är   
bra   för   folkhälsan.   
  

Basket   har   som   traditionell   inomhusidrott   i   Sverige   drabbats   hårt   av   Covid-19   pandemin.   Fler   
utomhus   basketplaner   ger   möjlighet   att   utöva   basket   utomhus   vilket   kan   minska   smittspridning.   
  



En   utomhus   basketplan   möjliggör   spel   på   sommarloven   när   inomhushallarna   är   stängda.   
Norrtälje   får   då   möjlighet   att   ordna   evenemang   som   “Prova-på-idrott”   och   turneringar   under   
sommartid   när   många   andra   aktiviteter   för   barnen   är   pausade.     
  

Ungdomar   och   barn   i   Norrtälje   Basketbollklubb   längtar   efter   en   utomhus   basketplan.   
Basketplanen   kommer   att   kunna   användas   av   barn,   ungdomar   och   vuxna.   Planen   kommer   att   
vara   anpassad   för   spelare   som   har   behov   av   rullstol   såsom   vid   träningar   och   matcher   i   
rullstolsbasket.     
  

Med   belysning,   sittplatser   och   ett   bra   läge   som   på   Sportcentrum   kommer   vi   kunna   erbjuda   en   
trygg,   säker   och   tillgänglig   plats   för   idrott.   Norrtälje   Basketbollklubb   planerar   att   erbjuda   
”Natt-idrott”   där   vi   på   kvällstid   (även   helger)   har   ledare   närvarande   för   trygg   spontanidrott.   Vi   
arbetar   idag   i   projekt   tillsammans   med   Norrtälje   Kommun   och   RF-SISU   för   att   erbjuda   trygg   
öppen   idrott   på   fredagskvällar   där   våra   erfarna   ledare   finns   närvarande.     
  

Barn   och   ungas   delaktighet   
Basketen   lockar   spelare   från   en   bred   målgrupp   av   barn   och   ungdomar   i   olika   åldrar   och   med   
olika   bakgrund.   Med   denna   nya   basketplan   kan   Norrtälje   Basketbollklubb   ytterligare   stärka   vårt   
arbete   i   kommunen   med   samhällsintegration   och   trygg   idrott.     
  

Kostnader   och   genomförande   
En   förutsättning   är   att   Norrtälje   Basketbollklubb   tecknar   ett   10   års   nyttjanderättsavtal   med   
Norrtälje   Kommun   gällande   ytan   som   ska   används   för   basketplanen   på   Sportcentrum.   Detta   är   
ett   krav   för   att   få   ekonomiskt   stöd   från   RF-SISU.    Detta   är   ett   vanligt   använt   avtal   som   har   
använts   med   till   exempel   BKV:   s   klubbhus   och   bollhallen.   
  

Majoriteten   av   arbetet   är   markarbete   och   förberedelser.   Detta   kommer   att   garantera   att   
basketplanen   kommer   att   hålla.   När   det   första   markarbetet   är   klart   kommer   4   cm   asfalt   att   täcka   
en   yta   på   480   kvadratmeter.   Två   basketkorgar   av   hög   kvalitet   kommer   att   installeras.   Detta   
kommer   att   säkerställa   livslängd   och   undvika   vandalism.   Läktare   med   två   våningar   kommer   att   
byggas   på   planens   långsida.   Handikapptillgänglighet   är   viktigt   och   basketplanen   kommer   att   
vara   tillgänglig   från   både   parkeringen   och   intill   sidan   mot   omklädningsrummen.   Sex   ljusstolpar   
installeras,   en   i   varje   hörn   och   två   i   mitten.   Vi   har   valt   sex   mindre   stolpar   i   stället   för   fyra   stora   
stolpar   för   att   spara   på   kostnaderna.   Dessa   kommer   att   ge   ut   600   lux   vilket   rekommenderas   för   
utomhussporter.   Det   kommer   att   finnas   en   timeromkopplare   som   kan   slås   på   vid   behov.   
Energieffektiva   lampor   kommer   att   användas.   Ett   tre   meter   högt   staket   kommer   att   byggas   runt   
planen   för   att   skydda   spelare   och   åskådare   samt   för   att   skydda   mot   vandalism.   Det   sista   steget   
är   installationen   av   Bergo   golv   över   asfalten.   
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Norrtälje   Basketbollklubb 2021-09-15   
  
  
  

Alexander   Björneheim Daniel   Klemserud   
Sportchef,   ledamot Ordförande   
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